
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

17.03.2017                                        м.Черкаси                                                 № 10 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань агропромислового розвитку  

та земельних відносин 

 

Всього членів комісії   - 14 

На засіданні присутні  - 10 

 

Голова комісії                           - Лупашко О.В. 

Заступник голови комісії         - Коверський А.М. 

Секретар комісії                        - Клімов Є.П. 

Члени комісії                   - Ботнар Ю.А.,.,  Буцько С.А., Гончаренко В.Г.,  

Дивнич М.П., , Сегеда А.В., Северин О.Ф., 

Скіченко А.П.,   

 

Відсутні члени комісії - 4:        - Авраменко М.Ю., Веретільник В.В., Рибченко 

О.В., Степовий В.Б. 

 

Запрошені: 

Карманнік Роман Володимирович - директор Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

Кравченко Наталія Миколаївна - директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

Колодка Ігор Леонідович - начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 Бовсуновський Олександр Миколайович - начальник Черкаського 

регіонального управління водних ресурсів 

 

         В засіданні постійної комісії взяв участь голова обласної ради Вельбівець 

Олександр Іванович. 

 

 

 

 



ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

1. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської 

області на 2017 рік. 

Карманнік  

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

 

2. Звіт про виконання обласного бюджету за 2016 рік. 

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 

3. Про  внесення  змін  до  рішення   обласної   ради  від  23.12.2016   

№ 11-2/VII «Про обласний бюджет на 2017 рік». 

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 

4. Про внесення змін до програми розвитку рибного господарства 

водойм Черкаської області на 2014 -2020 роки. 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 

5. Про    хід    виконання    рішення    обласної   ради   від   07.10.2016 

№ 9-6/VІI «Про програму з охорони і підвищення родючості ґрунтів Черкаської 

області «Родючість 2016-2020».  

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 

6. Про     хід     виконання     рішення   обласної   ради   від   22.11.2011   

№ 9-1/VІ «Про обласну цільову програму «Село Черкащини – 2020». 

Колодка 

Ігор Леонідович 

- начальник управління агропромислового 

розвитку облдержадміністрації 

 

7. Про   хід   виконання      рішення   обласної   ради   від   22.03.2013 

№ 21-2/VI «Про обласну екологічну програму „Чистий Дніпро” в розрізі 

обласної програми „Будуємо нову Черкащину” на період до 2021 року». 

Бовсуновський  

Олександр Миколайович 

- начальник Черкаського регіонального 

управління водних ресурсів 

 

8. Про розгляд листів: 

8.1. Лист  соціал-демократичної   партії   України (вх. від 27.02.2017 р.  

№ 687/01.1-08). 

8.2. Лист асоціації фермерів та приватних землевласників України від 

16.02.2017 р. № 14-20. 

8.3. Про звернення депутатів Черкаської обласної ради до Президента 

України П.Порошенка, Прем'єр-міністра України В.Гройсмана, Голови 

Верховної Ради України А.Парубія  щодо недопущення скасування мораторію 



на продаж земель сільськогосподарського призначення (вноситься 

депутатською фракцією політичної партії Всеукраїнське об’єднання 

«Батьківщина») 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

 

- голова постійної комісії 

Гончаренко 

Віктор Григорович 

- член постійної комісії 

 

 

1. СЛУХАЛИ:  

 Карманніка Р.В., який ознайомив членів постійної комісії з проектом 

рішення «Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської 

області на 2017 рік» та поінформував, що пріоритетними цілями в 

агропромисловому секторі на 2017 рік є:  

реалізація державної політики у галузі відтворення та охорони родючості 

ґрунтів, раціонального використання земель сільськогосподарського 

призначення; 

забезпечення населення високоякісними продуктами харчування власного 

виробництва; 

створення оптимальних умов для суттєвого збільшення соціального, 

інвестиційного і виробничого потенціалу землі; 

реформування управління агропромислового розвитку 

облдержадміністрації з метою створення сервісної і комунікаційної служби. 

Очікувані результати у 2017 році: 

збільшення валової продукції сільського господарства (у порівняних 

цінах 2010 р.) по всіх категоріях господарств на 0,5%; 

виробництво зернових культур (у вазі після доробки) в обсязі 3,8 

млн.тонн; 

збільшення надходження від плати за землю до бюджетів усіх рівнів; 

підвищення ефективності оренди землі, особливо землі 

сільськогосподарського призначення; 

збагачення родючості ґрунтів та зменшення деградаційних процесів. 

Фінансування заходів і проектів Програми планується здійснювати  

за рахунок коштів Державного Фонду регіонального розвитку, Державного 

фонду охорони навколишнього природного середовища, державного та 

місцевих бюджетів у межах бюджетних призначень на відповідний рік, а також 

за рахунок коштів інвесторів, які залучаються до реалізації конкретних 

інвестиційних проектів та виконання програм, міжнародних фінансових 

організацій, інших джерел, не заборонених чинним законодавством. 

 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додається до протоколу 

(додаток 1). 

 

 



В обговоренні взяли участь: Лупашко О.В.,  Ботнар Ю.А., Коверський 

А.М., Гончаренко В.Г. 
 

Лупашко О.В. вніс пропозицію підтримати проект рішення, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект рішення 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/1 додається до протоколу (додаток 2). 
 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

2. СЛУХАЛИ: 

 Кравченко Н.М., яка ознайомила членів постійної комісії з проектом 

рішення «Звіт про виконання обласного бюджету за 2016 рік» та 

поінформувала, що за 2016 рік до обласного бюджету надійшло 5 439 386,8 тис. 

грн., в т.ч.: власні надходження – 765 039,3 тис. грн. (122,7 відс. до показників 

розпису на рік); базової дотації – 26 135,9 тис. грн. (100 відс.); стабілізаційної 

дотації – 76 293,3 тис. грн. (100 відс.); субвенцій з державного бюджету на 

виконання загальнодержавних програм – 4 540 637,5 тис. грн. (99,9 відс.); 

субвенції з місцевих бюджетів – 26 320,3 тис. грн. (71,0 відс.); надходження в 

рамках програм допомоги і грантів міжнародних фінансових організацій та 

Європейського Союзу – 4 960,5 тис. грн.  

До загального фонду обласного бюджету надійшло 574 705,7 тис. грн. 

власних доходів, що становить 115,0 відс. до завдання на звітний період, понад 

план надійшло 75 135,9 тис. грн. Досягнуто приросту надходжень порівняно з 

відповідним періодом 2015 року на 50,0 відс. 

Також Наталія Миколаївна поінформувала про фінансування деяких 

програм.  

 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додається до протоколу 

(додаток 3). 
 

В обговоренні взяли участь: Лупашко О.В.,  Ботнар Ю.А., Коверський 

А.М., Гончаренко В.Г. 
 

Лупашко О.В. вніс пропозицію підтримати проект рішення, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект рішення 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/2 додається до протоколу (додаток 4). 
 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

3. СЛУХАЛИ: 

Кравченко Н.М., яка ознайомила членів постійної комісії з проектом 

рішення «Про внесення змін до рішення обласної   ради  від  23.12.2016   № 11-

2/VII «Про обласний бюджет на 2017 рік» та поінформувала, що управлінню 



агропромислового розвитку облдержадміністрації по КПКВК 53 1 7612 

"Охорона і раціональне використання земель" збільшуються видатки розвитку 

на 342,728 тис. грн. за рахунок невикористаного на 01.01.2017 залишку 

надходжень від відшкодування втрат сільськогосподарського та 

лісогосподарського виробництва. Видатки загальною сумою 476,928 тис. грн. 

спрямовуються на фінансування робочого проекту «Захист 

сільськогосподарських земель права державної власності від водної ерозії в 

адмінмежах Балаклеївської сільської ради Смілянського району Черкаської 

області». 

 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додається до протоколу 

(додаток 5). 
 

В обговоренні взяли участь: Лупашко О.В.,  Ботнар Ю.А., Коверський 

А.М., Гончаренко В.Г. 
 

Лупашко О.В. вніс пропозицію підтримати проект рішення, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект рішення 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/3 додається до протоколу (додаток 6). 
 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який ознайомила членів постійної комісії з проектом 

рішення «Про внесення змін до програми розвитку рибного господарства 

водойм Черкаської області на 2014 -2020 роки» та поінформував, що для 

фінансування проведення робіт з вселення рослиноїдних риб, з урахуванням 

інфляційних процесів, необхідно використати не менше 15 млн. гривень. 

Враховуючи те, що Кременчуцьке водосховище омиває береги 3 областей 

(Черкаська, Кіровоградська, Полтавська) частка фінансування зариблення 

нашої області складає 5 млн. грн.). Попередні роки робота по зарибленню 

фінансувалися за рахунок  коштів рибодобувних організацій в межах 500-600 

тисяч гривень. З метою збільшення обсягів зариблення є потреба в залученні 

коштів обласного бюджету, місцевих бюджетів Канівського, Золотоніського, 

Черкаського, Чигиринського та Чорнобаївського районів, суб’єктів 

господарювання, що безпосередньо здійснюють скид зворотніх вод у 

Кременчуцьке водосховище. 

Виділення коштів з обласного бюджету на проведення зариблення водойми 

та зміцнення матеріально-технічної бази органу до компетенції якого 

відноситься охорона, використання і відтворення водних ресурсів та 

регулювання рибальства у Черкаській області дасть змогу збільшити 

рибопродуктивність Кременчуцького водосховища та підвищити ефективність 

роботи інспекції 



 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додається до протоколу 

(додаток 7). 
 

В обговоренні взяли участь: Лупашко О.В.,  Ботнар Ю.А., Коверський 

А.М., Гончаренко В.Г. 

 

Ботнар Ю.А. запропонував залучати депутатів обласної ради до контролю 

за зарибленням водойми Кременчуцького водосховища та включити цей пункт 

до програми. 
 

Лупашко О.В. вніс пропозицію підтримати проект рішення обласної ради 

«Про внесення змін до програми розвитку рибного господарства водойм 

Черкаської області на 2014-2020 роки» із запропонованими постійною комісією 

змінами, рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект 

рішення 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/4 додається до протоколу (додаток 8). 
 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про  хід  виконання   

рішення  обласної   ради   від   07.10.2016 № 9-6/VІI «Про програму з охорони і 

підвищення родючості ґрунтів Черкаської області «Родючість 2016-2020».  

 Ігор Леонідович зазначив, що в цьому році роботи по суцільній 

агрохімічній паспортизації земель сільськогосподарського призначення будуть 

проводитись в господарствах усіх форм власності Чигиринського, 

Чорнобаївського, Золотоніського та Звенигородського районів. 

 Управліннями агропромислового розвитку райдержадміністрацій 

розроблені проекти програм, основним завданням яких є відтворення та 

охорона родючості ґрунтів, раціональне використання земель 

сільськогосподарського призначення. 

 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 9). 

 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.,  Ботнар 

Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П. 

 

Лупашко О.В. запропонував інформацію про хід виконання рішення 

обласної ради взяти до відома та продовжити контроль за виконанням рішення.. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/5 додається до протоколу (додаток 10). 

 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  



 

 

6. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 22.11.2011 № 9-1/VІ «Про обласну цільову програму 

«Село Черкащини – 2020». 

 Ігор Леонідович зазначив, що аграрне виробництво здійснюють 569 

сільськогосподарських підприємств, які обробляють 65 % від загальної площі 

ріллі, 1424 фермерських господарств, з них 1190 господарств мають в 

користуванні більше 151,4 тисяч гектарів сільськогосподарських угідь. 

 У порівнянні до показників Програми індекс валової продукції по факту у 

всіх категоріях господарств більший  на 1,1 %, у галузі рослинництва – на 3,5 

%, тваринництва – зменшився на 1,3 %. За урожайністю зернових і 

зернобобових культур Черкащина займає друге місце серед областей України. 

 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 11). 

 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.,  Ботнар 

Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П. 

 

Лупашко О.В. запропонував інформацію про хід виконання рішення 

обласної ради взяти до відома та продовжити контроль за виконанням рішення.. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/6 додається до протоколу (додаток 12). 

 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

 Колодку І.Л., який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 22.03.2013 № 21-2/VI «Про обласну екологічну 

програму „Чистий Дніпро” в розрізі обласної програми „Будуємо нову 

Черкащину” на період до 2021 року». 

 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 13). 

 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.,  Ботнар 

Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П. 

 

Лупашко О.В. запропонував інформацію про хід виконання рішення 

обласної ради взяти до відома та продовжити контроль за виконанням рішення.. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/7 додається до протоколу (додаток 14). 

 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 



 

8. СЛУХАЛИ: 

 Лупашка О.В., який запропонував пункти 8.1 та 8.2 зняти з розгляду 

засідання постійної комісії, оскільки постійна комісія вже розглядала подібні 

звернення. 

  

Гончаренка В.Г., який ознайомив членів комісії з проектом звернення 

депутатів Черкаської обласної ради до Президента України П.Порошенка, 

Прем'єр-міністра України В.Гройсмана, Голови Верховної Ради України 

А.Парубія  щодо недопущення скасування мораторію на продаж земель 

сільськогосподарського призначення.  

 

 Текст проекту звернення додається до протоколу (додаток 15). 

 

В обговоренні взяли участь:  Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.,  Ботнар 

Ю.А.,  Коверський А.М., Клімов Є.П., Сегеда А.В. 

 

Лупашко О.В. запропонував підтримати проект звернення та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради та 

пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект 

звернення. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 10/8 додається до протоколу (додаток 16). 

 

  «За» –  10,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Голова комісії          О.В. Лупашко 

 

 

Секретар комісії          Є.П. Клімов 


